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慧晓 2025 年活动：7 月 18 日 
HUI XIAO 2025 EVENT：18 July 

《新加坡调解公约》国际实务与中国调解历史和监管政策发展 
Singapore Convention on Mediation  

and China Mediation History and Regulatory Development 
 

日期 Date 
2025 年 7 月 18 日（周五） 

18 July 2025 (Friday) 

 

时间 Time 
下午 4 点至下午 5 点（中国时间） | 上午 9 点至 10 点（英国时间） 

4:00pm to 5:00pm (China Time)   |  9:00am to 10:00am (UK Time)  

 

活动地点 Venue 
线上：Zoom 在线会议（会议号及密码于开会前发布） 

Online: Zoom Webinar (conference ID and password to be provided) 

 

活动内容 Event Agenda 
1. 签到 Sign In 

2. 《新加坡调解公约》国际实务介绍 

Introduction on International Legal Practices of Singapore Convention on Mediation 

3. 中国：调解历史与监管政策发展 

China: Mediation History and Regulatory Development 

4. 问答环节 Q & A Session 
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主讲人 Speakers 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

罗伯特·罗德（英国皇家御用大律师）拥有超过 50 年的律师执业经验。他还先后担任过英国国内税

务局的常任法律顾问，助理法官，投资管理监管组织会员的申诉法庭副主席，英格兰和威尔士特许

罗伯特·罗德（英国皇家御用大律师）  
Robert Rhodes KC 
 
牛津大学彭布罗克学院 
Pembroke College, Oxford University  
英国皇家特许仲裁员协会资深会员 
Fellow of the Chartered Institute of Arbitrators  
认证调解员 
Accredited Mediator  
中华人民共和国最高人民法院外国法查明专家组成员 
Member of the Supreme People's Court of the People's Republic of China's 
pool of experts for Discerning Foreign Law 
内殿大律师学院荣誉协会的主事官 
Master of the Bench of the Honourable Society of the Inner Temple  
英格兰及威尔士大律师协会成员（2009-2023） 
Member of the Bar Council of England & Wales (2009-2023)  
担任全球多地仲裁/调解机构的专家组成员，包括： 
Member of numerous arbitration/mediation panels worldwide, including: 
大律师公会仲裁员、调解员和专家组成员 
Bar Council panels of arbitrators, mediators and experts  
英国皇家特许仲裁员协会商业仲裁业务仲裁员专家组成员 
Member of Panel of Arbitrators of the Chartered Institute of Arbitrators' 
Business Arbitration Scheme 
鹿特丹艺术仲裁院 
Court of Arbitration for Art, Rotterdam  
香港特别行政区中国大陆-香港联合调解中心 
Mainland-Hong Kong Joint Mediation Center, Hong Kong SPA  
国际争端解决与风险管理研究所 
International Dispute Resolution & Risk Management Institute  
北京仲裁委员会 
Beijing Arbitration Commission  
中国海事仲裁委员会仲裁员 
Panel Arbitrator of the China Maritime Arbitration Commission  
北京一带一路倡议国际商业调解中心调解员专家组成员 
Panel of Mediators of the International Commercial Mediation Center for Belt 
& Road Initiative, Beijing 
深圳市前海国际商事调解中心国际调解员 
International Mediator of Shenzhen Qianhai International Commercial 
Mediation Center 
日本京都国际调解中心 
Japan International Mediation Center in Kyoto (JIMC-Kyoto)  
文莱达鲁萨兰仲裁协会 
Arbitration Association Brunei Darussalam (AABD) (Brunei)  
台北中华仲裁协会 
Chinese Arbitration Commission, Taipei  
泰国仲裁学会 
Thailand Arbitration Institute  
加勒比海仲裁与调解院 
Arbitration & Mediation Court of the Caribbean  
瑞士国际体育仲裁院调解员 
Mediator at the International Court of Arbitration for Sport, Switzerland  
国际艺术市场专业顾问成员  
Member of Professional Advisers to the International Art Market (PAIAM) 
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会计师协会的申诉法庭成员，会计调查与纪律委员会的纪律法庭主席/首席，会计师和精算师纪律

委员会的纪律法庭主席/首席，英格兰和威尔士律师公会的道德伦理委员会成员，财务报告委员会

的纪律法庭主席，争议委员会联合会的企业专家组成员，国际争议解决与专业谈判学院的兼职教授。

此外，他还在世界各地讲学，并广泛广播、发表和出版多篇法律文章/著作。 

工作语言：英文 

Robert Rhodes KC has over 50 years of experience as a lawyer and also successively acted as 

Standing Counsel to HM Inland Revenue, Deputy Judge, Deputy Chairman Investment 

Management Regulatory Organization Membership Appeals Tribunal, Member of Appeal 

Tribunal of Institute of Chartered Accountants in England & Wales, Chair of Disciplinary 

Tribunals for Accountants' Investigation & Discipline Board and Accountants' and Actuaries' 

Discipline Board, Member of the Ethics Committee of the Bar Council of England & Wales, Chair 

of Disciplinary Tribunals for the Financial Reporting Council, Corporate Panel Member of Dispute 

Board Federation, Adjunct Professor of the Academy of International Dispute Resolution & 

Professional Negotiation. In addition, he has lectured worldwide, broadcast and published 

extensively on legal matters. 

Working Languages: English 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
谢晓云女士具有（1）22 年在多家国际和国内知名律师事务所、以及多家世界 500 强公司和跨国
企业担任复杂跨境和涉外并购、业务重组、转型、重建、管理权变更、危机处理、合规与治理、政
府调查、资产追回、其他公司业务和商事交易、知识产权、劳动法和争议解决（诉讼、仲裁和调解）

谢晓云 
Ellen Xie 
 
上海慧晓律师事务所 创始人和主任 
Founder and Managing Director, Shanghai Hui Xiao Law Group 
中国执业律师、美国执业律师 
Lawyer Admitted in China and the United States 
国际调解协会合格调解员、新加坡调解中心认证调解员 
IMI Qualified Mediator and SMC Accredited Mediator  
中国合规师 
China Compliance Professional 
美国注册法务会计师协会会员 
Member of Forensic Certified Public Accountant Association  
英国皇家特许仲裁员协会准会员 
Associate Member of Chartered Institute of Arbitrators  
澳大利亚会计师公会准会员 
Associate Member of CPA Australia 
ATTA 协会执行委员 
Executive Member of ATTA  
完成中国上海市浦东新区在英国剑桥大学耶稣学院举办的跨境资产追回和民
法及刑法司法互助高阶律师培训 
Completed Advanced Course (Asset Recovery and Mutual Legal Assistance 
in Civil and Criminal Law) for Senior Legal Practitioners by Pudong District, 
Shanghai, China at Jesus College, Cambridge University, UK  
完成中国上海市浦东新区、复旦大学与新加坡调解中心国际商事调解员培训 
Completed Pudong District, Shanghai, China and Fudan University and 
Singapore Mediation Centre International Commercial Mediator Training 
Program 
北京市文化娱乐法学会涉外事务法律专业委员会委员 
Member of the Foreign-Related Legal Affairs Committee of Beijing 
Entertainment Law Society 
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法律顾问的丰富专业经验；（2）在荣获全国先进模范单位称号的上海某区法院诉调中心担任人民
调解员的丰富实践经验；（3）为跨国公司的商事争议提供有效非诉争议解决方案和法律服务的成
功经验；（4）为外国公司提供跨境投资纠纷法律服务的成功经验；（5）在多家国内外知名仲裁
机构受理和管辖的涉外商事仲裁案件中担任申请人或被申请人的代理律师、在中国法院受理和管辖
的民商事诉讼案件中担任原告或被告的代理律师、和在中国劳动仲裁机构受理和管辖的劳动争议仲
裁案件中担任被告代理律师的胜诉记录；（6）跨境协助客户处理和妥善解决在美国法院受理和管
辖的民事案件的成功经验；（7）为跨国公司客户和高净值人士在单个司法管辖区或跨多个司法管
辖区的各类合规事务、以及涉刑案件提供法律服务的成功经验；和（8）为财富创造者、富裕家庭、
高净值人士以及各行业领军、拔尖和急需型人才在跨境家事、劳动/雇佣、信托、置业投资、资产
和债权债务追偿、其他个人事务及税收等方面提供有效（诉讼和非诉）的法律和合规解决方案的丰
富经验。 谢晓云女士服务和涉猎的客户行业很广包括但不限于：医药、医疗器械、体外诊断、消
费保健、医药研发合同外包服务机构、食品及营养品、农产品及养殖、飞机零部件、传统和可再生
能源、电子商务、零售及百货、化工、汽车配件、机械制造、农业机械、民用和商用航空、全球采
购、银行、保险、高科技、再生能源、烟草、木材、奢侈品、物业管理和租赁、游轮旅游、物流、
安全设施及服务、运动服饰、建筑设计及施工、检测、金融科技、社会治理/公共部门、法律服务、
教育、广告媒体、人力资源、咨询服务和慈善行业、国际私人客户等。 
Ms. Ellen Xie has: (1) 22 years’ work experience with several leading international and domestic 
law firms and multi-national companies (including Fortune Global 500s) as complex and 
cross-border mergers & acquisitions, business restructuring, transformation, rebuild, change of 
management, crisis management, compliance and governance, government investigation, asset 
recovery, other corporate and commercial transactions, intellectual property, labor law and 
dispute resolution (litigation, arbitration and mediation) legal consultant or counsel; (2) acted as 
mediator at a national wide renowned Shanghai district court mediation center; (3) good 
experience in providing effective non-contentious dispute resolution solution to multinational 
companies; (4) good experience in providing effective legal solution to foreign companies with 
respect to outbound investment disputes; (5) records of winning or dismissing foreign-related 
commercial arbitration cases at several well-known domestic and international arbitration 
institutions when acting as counsel of applicant or respondent, civil or commercial litigation cases 
at China’s courts when acting as counsel of claimant or defendant as well as labor arbitration 
cases when acting as respondent‘s counsel; (6) good experience in assisting clients in handling 
and properly resolving civil cases at the United States’ courts; (7) good experience in providing 
various compliance matters and criminal cases related legal services which may involve one or 
multiple jurisdictions to multinational clients and high net worth clients; and (8) rich experience in 
providing effective contentious and non-contentious legal and compliance solutions to wealth 
creators, rich families, high net worth clients and leading, top-notch and urgently needed talents 
from various industries in the areas such as cross-border family law, labor, trust, investment, 
recovery of debts and other personal matters and taxes related legal matters and disputes. Ms. 
Ellen Xie has good experience in serving clients from different industrial sections which include
but not limited to: Pharmaceuticals, Medical Devices, IVDs, Consumer Healthcare, Contract 
Research Organizations, Foods & Nutrition, Agricultural Products, Aviation Components, 
Conventional and Renewable Energy, E-Commerce, Commercial & Retails, Purchasing/Buyer & 
Global Sourcing, Chemical Products, Automobile Parts, Mechanical Manufacturing, Agricultural 
Machinery, Civil & Commercial Aviation, Global Sourcing, Bank, Insurance, Hi-Tech, Renewable 
Energy, Tobacco, Woods, Luxury Goods, Property Management and Leasing, Cruise Tourism, 
Logistics, Safety Facilities and Services, Sportswear, Architecture & Construction, Testing, 
Fintech, Advertisement & Media, Human Resources, Consulting Services and Charity industries, 
and International Private Clients. 
Working Languages: Chinese, English, Minnan Dialect, Basic Korean, Basic Russian. 

 

注意事项 Terms & Conditions 
本次活动座位有限，为确保您的出席，建议您预约登记，发送邮件至 event@huixiaolaw.com，或

可扫描此活动海报的报名二维码，或致电慧晓（+86 - 21 6299 9152）报名。主办人员无法保证未

经预约者的入场。 

Events have limited seating so to ensure your attendance we encourage advance registration for 

ALL events.  You can register for this event by emailing to event@huixiaolaw.com, or scanning 

QR code on the circulated event flyer, or calling HUI XIAO at +86 - 21 6299 9152. We cannot 
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guarantee entry to anyone not registered in advance. 

 

如何取消预约 Cancellation Policy 
如果您无法出席您所预约的活动，请在活动开始前至少提前一个工作日办理取消预约手续，逾时取

消的将不予退还活动费用。取消预约方式：发送邮件至 event@huixiaolaw.com。 

If you cannot attend an event for which you have registered, please cancel your registration no 

later than one business day prior to the event. If you fail to notify us of your cancellation in a 

timely fashion, you will be charged for event costs.  To cancel, you can: email to 

event@huixiaolaw.com. 

 

本次培训联系 Event Contact 
慧晓 Hui Xiao 

电话 Tel：+86 - 21 6299 9152 

电邮 Email：event@huixiaolaw.com 
 

 

© 2018 - 2025 上海慧晓律师事务所   版权所有  

© Shanghai Hui Xiao Law Group, All rights reserved. 

©2016 - 2025 上海慧晓法律咨询有限公司   版权所有  

© Shanghai Hui Xiao Law Consulting Group, All  rights reserved. 

 

上海 Shanghai  | 深圳 Shenzhen  | 北京 Beijing  | 成都 Chengdu 
 

 

 

 


